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PROCESUL-VERBAL nr. 37 
al ședinței extraordinare a Consiliului Audiovizualului 

din 04 decembrie 2020, ora 12:00 

 

Mun. Chişinău,  

Consiliul Audiovizualului,  

bir. 203, Sala de ședințe  
 

TOTAL MEMBRI AI ŞEDINŢEI : 

TOTAL DECIZII APROBATE : 

ANEXE:  

9 

2 

Deciziile CA nr. 37/234, 37/235 
   

PREŞEDINTE: Dragoş VICOL 
  

MEMBRI PREZENȚI: 

 
Tatiana BURAGA, Artur COZMA, Corneliu MIHALACHE, Larisa 

MANOLE, Ion ROBU, Iulian ROȘCA, Ala URSU-ANTOCI, Lidia 

VIZIRU. 
  

MEMBRI ABSENŢI: - 
  

DGLAM: Lilia GUȚU 
  

DJR: 
 

Grigore CHIȚANU 

INVITAȚI: - 
 
 

ORDINEA DE ZI: 

 
NR. 

CRT. 
DENUMIREA CHESTIUNII RAPORTOR 

1.  

Cu privire la demisia președintelui Consiliului 

Audiovizualului al Republicii Moldova 

 

D. VICOL 

 

2.  

Cu privire șa alegerea noului președinte al 

Consiliului Audiovizualului al Republicii Moldova 

 

I. ROBU 
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ORDINEA DE ZI: CHESTIUNEA  nr. 1 

      Cu privire la demisia președintelui Consiliului Audiovizualului al 

Republicii Moldova  

 

D. VICOL: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

AU VOTAT: 

 

 

 

D. VICOL: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

– Stimați colegi, bună ziua. Vă mulțumesc că ați dat curs invitației 

mele, pe care am făcut-o cu puțin timp în urmă, atunci când am dispus 

convocarea ședinței extraordinare a Consiliului Audiovizualului. Ne-am 

convocat astăzi în această ședință extraordinară pentru o singură 

chestiune care nu a fost anunțată din timp, dar pe care preconizam s-o 

fac în ultimele luni. Este o decizie asumată asupra căreia am meditat 

foarte, foarte mult timp și pe care am vociferat-o și am împărtășit-o mai 

multor colegi prezenți în această sală, însă ea se întâmplă anume astăzi. 

Despre ce este vorba? Eu doresc, în fața Dvs. și pentru opinia publică, 

să-mi prezint demisia în calitate de președinte al Consiliului 

Audiovizualului, rămânând să-mi exercit funcția de membru al 

Consiliului Audiovizualului. Acesta a și fost scopul convocării ședinței 

extraordinare a Consiliului Audiovizualului - ca să luați act de acest 

lucru, fapt pentru care eu o să supun votului să luați act de demisia 

prezentată de către președintele  Consiliului Audiovizualului. Aceasta 

este o decizie asumată pe care eu cu mult timp în urmă am dorit să mi-o 

exprim, însă a sosit astăzi ziua în care am făcut acest lucru, public. Din 

aceste considerente, vreau să mulțumesc tuturor colegilor, întregului 

aparat, pentru diligența și pentru susținerea de care am beneficiat încă 

din anul 2017 și să-mi exprim certitudinea că în continuare, Consiliul 

Audiovizualului, deja eu în calitatea mea de membru al Consiliului 

Audiovizualului, vom depune și mai departe eforturi conjugate pentru 

salvgardarea domeniului audiovizual din țara noastră. 

Stimați colegi, acestea fiind spuse, dar inițial trebuia să 

procedez în felul următor, să constat: cvorumul necesar pentru 

desfășurarea ședinței este asigurat, ședința este deliberativă. Stimați 

colegi, vreau să Vă rog foarte mult, cine este pentru a lua act de 

prezentarea demisiei în calitate de președinte al Consiliului 

Audiovizualului de către subsemnatul respectiv, Dragoș Vicol, rog să 

votăm: 

 

PRO – (9) UNANIM – D. VICOL, T. BURAGA, A. COZMA,  

C. MIHALACHE, L. MANOLE, I. ROBU, Iu. ROȘCA, A. URSU-

ANTOCI și L. VIZIRU. 

 

– Unanim. Vă mulțumesc mult. Stimați colegi, mulțumesc mult pentru  

acest act asumat, pentru voturile Dvs. Eu vreau, în primul rând, să anunț 

o pauză de 10 minute ca să aștept din partea Dvs. propunerile pe care le 

veți face Dvs. pentru alegerea în calitate de președinte al Consiliului 

Audiovizualului, dar Vă aduc aminte că procedurile indicate expres în 

Codul serviciilor media audiovizuale presupun ca propunerile pentru 

candidatura la funcția de președinte al Consiliului Audiovizualului să 

întrunească minimum trei - trei persoane au dreptul să înainteze. Din 

această cauză, anunț o pauză de 10 minute și Vă rog frumos să 

formalizăm aceste propuneri în scris. În 10 minute, la ora 12.15 Vă rog 

să revenim în această sală, ne consultăm, purtăm discuții. Veniți, Vă rog 

frumos, cu propunerile respective și în funcție de propunerile care s-au 
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C. MIHALACHE: 

 

D. VICOL: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

făcut, o să-l rog pe dl Robu, fiindcă așa este procedura - decanul de 

vârstă, mai departe să vină în locul meu și Dvs. să moderați ședința. În 

funcție de propunerile care vor fi făcute, pentru desfășurarea procedurii 

de alegere al noului președinte al Consiliului Audiovizualului. 

 

– Dar partea tehnică? Iată vine propunerea ... 

 

– Vin propunerile, în scris. Noi le formalizăm, le prezentăm Direcției 

juridice și Direcția juridică, în funcție de propunerile care au fost făcute, 

trebuie să elaboreze modelul buletinelor de vot și explică procedura. Vă 

aduc aminte, votul este secret. Din această cauză, am să rog și colegii 

noștri să organizeze această procedură. În 10 minute, venim cu 

propunerile care urmează a fi făcute, iar Dvs. să fiți pregătiți pentru a 

organiza procesul de vot. Mă refer la buletinele de vot și, respectiv, urna 

pentru votare. 

 

Președintele a anunțat o pauză de 13 minute, 

cu reînceperea ședinței la 12.20 

 

 

CONSILIUL AUDIOVIZUALULUI 

DECIDE: 

1. A lua act de demisia dlui Dragoș VICOL din funcția de președinte al Consiliului 

Audiovizualului al Republicii Moldova (PRO (9) UNANIM – D. VICOL, T. BURAGA, A. 

COZMA, L. MANOLE, C. MIHALACHE, I. ROBU, Iu. ROȘCA, A. URSU-ANTOCI și L. 

VIZIRU). 

2. Prezenta decizie intră în vigoare la data publicării în Monitorul Oficial al Republicii 

Moldova și va fi publicată și pe pagina web a Consiliului Audiovizualului. 

ANEXĂ: DECIZIA nr. 37/234 din 04 decembrie 2020 

 
ORDINEA DE ZI: CHESTIUNEA  nr. 2 

      Cu privire la alegerea noului președinte al Consiliului 

Audiovizualului al Republicii Moldova  

 

I. ROBU: 

 

 

 

 

 

 

D. VICOL: 

 

 I. ROBU: 

 

 

D. VICOL: 

 

 

Gr. CHIȚANU: 

– Onorată asistență, stimați colegi, a fost făcută propunerea, una 

singură, de a fi ales președinte al Consiliului Audiovizualului 

deocamdată, dna Ala Ursu-Antoci. Semnăturile respective: dl Vicol, 

dna Buraga Tatiana, dl Corneliu Mihalache, dl Iulian Roșca, eu, dl 

Artur Cozma și dna Lidia Viziru. Regulamentul prevede minimum trei 

candidaturi să fie ... 

 

– Trei semnături. 

 

– Trei semnături. Aceasta este propunerea, altă alternativă nu este. 

Urmează pauza. 

 

– Dle președinte, trebuie să anunțăm o pauză. De cât timp aveți nevoie 

pentru elaborarea buletinelor? 

 

– 10 minute, căci trebuie să facem și modelul de Proces-verbal. 
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Gr. CHIȚANU: 

 

 

 

 

D. VICOL: 

 

Gr. CHIȚANU: 

 

D. VICOL: 

 

Iu. ROȘCA: 

 

Gr. CHIȚANU: 

 

Iu. ROȘCA: 

 

 

 

 

L. MANOLE: 

 

Iu. ROȘCA: 

 

Gr. CHIȚANU: 

 

 

 

 

D. VICOL: 

 

Gr. CHIȚANU: 

 

 

D. VICOL: 

 

Gr. CHIȚANU: 

 

 

 

 I. ROBU: 

 

D. VICOL: 

 

Iu. ROȘCA: 

 

D. VICOL: 

 

 

Se anunță o pauză de 15 min. pentru pregătirea buletinelor de vot. 

 

– Stimați membri, noi am pregătit 9 buletine de vot cu opțiunea: Pro - 

Contra. Dvs. urmează să tăiați opțiunea pe care o excludeți. Adică, dacă 

sunteți Pro, înseamnă că tăiați Contra, sau dacă sunteți Contra, tăiați Pro 

- pentru numirea funcției de președinte. 

 

– Deci, ceea ce rămâne, aceea înseamnă calitatea votului. 

 

– Aceea e calitatea votului. 

 

– Tăiați ceea cu care nu sunteți de acord. 

 

– Uite ce e scris în regulamentul nostru, ca să nu facem ... 

 

– Noi scriem Pro sau Contra. Noi nu avem ștampile de aplicare. 

 

– Nu e vorba de ștampile. Aici nu scrie că trebuie să ștampilezi, aici e 

scris că trebuie să aplici ceva. Nu numaidecât ștampila, poți și cu pixul 

să aplici. Dar e scris clar: trebuie să fie, în dreptul fiecărui candidat, o 

căsuță - „Pro” sau „Contra”. Și trebuie să bifezi opțiunea „Pro”. 

 

– Dar nu tai. 

 

– Să nu tai, dar să bifezi opțiunea „Pro”. 

 

– Am înțeles. Mă duc dar să modificăm. 

 

Se anunță o pauză pentru modificarea 

buletinului de vot, conform Regulamentului. 

 

– S-a modificat, da? 

 

– Da. S-a introdus câte o căsuță, alături la „Pro” și „Contra”. Respectiv, 

opțiunea bifată va fi opțiunea aleasă la președintele ... 

 

– În dreptul la fiecare, e opțiunea ... 

 

– În cazul în care vor fi bifate ambele opțiuni, buletinul se va considera 

nul. Sau dacă nu va fi bifată nicio opțiune, la fel, buletinul este 

considerat nul. 

 

– Încă o dată. Se șterge? 

 

– Nu, nu - alte variante. 

 

– Se bifează. 

 

– Este scris „Pro” și „Contra”. În dreptul fiecăruia este câte un pătrățel 

și se bifează. 
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Gr. CHIȚANU: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Gr. CHIȚANU: 

 

Membrii CA: 

 

D. VICOL: 

 

 

Gr. CHIȚANU: 

 

D. VICOL: 

 

 I. ROBU: 

 

AU VOTAT: 

 

 

 

D. VICOL: 

 

 I. ROBU: 

 

 

Membrii CA: 

 

 I. ROBU: 

 

 

 

 

 

 

 

A. URSU-ANTOCI: 

 

 

– Ori  „Pro”, ori „Contra”. În Cod este menționat: ca procedura să fie 

secretă. Respectiv, venim cu propunerea ca să venim cu votarea aici (la 

pupitru). 

 

Se efectuează numărarea buletinelor de vot de către juristul CA, 

dl Gr. Chițanu, în prezența tuturor membrilor Consiliului 

Audiovizualului. 

 

Are loc desfășurarea procedurii de vot: 

Fiecare membru se apropie, câte unul,  de pupitru și aplică opțiunea 

aleasă pentru funcția de președinte al Consiliului Audiovizualului. 

 

La finalizarea procedurii de vot, dl Gr. Chițanu deschide urna de 

vot, extrage buletinele de vot (în prezența tuturor membrilor)  și anunță 

rezultatele votării: 

 

– 8 voturi - Pro, Contra - 1 vot. 

  

– Felicitări! 

 

– Stimați colegi, conform procedurii, noi trebuie să aprobăm rezultatele 

votării. 

 

– Total, sunt 8 voturi - Pro și 1 - Contra. 

 

– Trebuie să votăm pentru aprobarea rezultatelor votării, în vot deschis. 

 

– Cine este de a aproba rezultatele votării, rog să votați: 

 

PRO – (9) UNANIM – D. VICOL, T. BURAGA, A. COZMA,  

C. MIHALACHE, L. MANOLE, I. ROBU, Iu. ROȘCA, A. URSU-

ANTOCI și L. VIZIRU. 

 

– Unanim. 

 

– Conform datelor votării, noul președinte al Consiliului 

Audiovizualului este aleasă dna Ala Ursu-Antoci. 

 

– Vă felicităm! 

 

– Vreau să-i doresc dumneaei tenacitate și rezistență, pentru că a fost și 

este, și va fi în continuare  o presiune enormă. Fulgerele, de regulă, cad 

pe vârfuri. De aceea, toată presiunea o să cadă, în primul rând, asupra 

dumneaei. Mie, sincer, mi-a plăcut și chiar am declarat de multe ori, 

abilitatea diplomatică cu care a condus ședințele noastre dl Dragoș 

Vicol. Sper să luați mult din această deprindere, abilitate, pentru că va fi 

de folos. Eu Vă doresc succes în continuare. 

 

– Vă mulțumesc frumos, dragi colegi, pentru încredere. Vreau, în 

primul rând, să-i mulțumesc dlui Dragoș Vicol pentru activitatea pe care 

a desfășurat-o în cadrul Consiliului. Vreau să Vă mulțumesc pentru 
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 I. ROBU: 

 

 

faptul că m-ați ghidat, m-ați instruit de foarte multe ori. Niciodată nu ați 

fost critic la adresa mea, deși trebuia s-o faceți. Vreau să Vă mulțumesc, 

domnilor colegi, pentru faptul că mi-ați acordat încredere. Ceea ce Vă 

promit eu este faptul că mă voi lupta pentru fiecare dintre Dvs. în parte. 

Nu voi permite nimănui să îngenuncheze Consiliul, dar nici Consiliul 

nu va îngenunchea pe nimeni. Voi activa în conformitate cu legislația în 

vigoare și numai cu legislația în vigoare. Vreau să Vă mulțumesc, îmi 

cer scuze, am foarte mari emoții. Dar vreau să Vă spun că eu sper foarte 

mult să consolidez o echipă puternică, eu vreau aceasta. Numai  prin 

unitate, prin responsabilitate noi vom face față tuturor provocărilor. 

Provocări ne așteaptă foarte multe, pe fiecare din noi în parte. Eu am 

spus: Consiliul nu este Dragoș Vicol și nu este Ursu-Antoci Ala. 

Consiliul este fiecare dintre Dvs. Funcția de președinte este doar  o 

funcție de moderare a ședințelor. Restul, toate deciziile noi le luăm de 

comun acord. De aceea, foarte mult vreau să avem o echipă, să lucrăm 

în echipă. Vreau să le mulțumesc și celor care au votat împotrivă, 

respect poziția fiecăruia. Înseamnă că eu trebuie să cresc și accept orice 

critică din partea Dvs., a fiecăruia. Vă mulțumesc mult. Vă doresc 

succes și sănătate familiilor Dvs. 

 

– Un singur detaliu pe care l-am scăpat. În mod obligatoriu, trebuie să 

anunț că urmare a votului secret, rezultatele sunt următoarele: Pro - 8, 

Contra - 1. Ședința se declară închisă. 

 

Toți membrii semnează Procesul-verbal al ședinței extraordinare 

a Consiliului Audiovizualului din 04 decembrie 2020. 

 

CONSILIUL AUDIOVIZUALULUI 

DECIDE: 

1. A lua act de rezultatele votării prin care a fost aleasă în funcția de președinte al 

Consiliului Audiovizualului al Republicii Moldova dna Ala URSU-ANTOCI (PRO (9) 

UNANIM – D. VICOL, T. BURAGA, A. COZMA, L. MANOLE, C. MIHALACHE, I. 

ROBU, Iu. ROȘCA, A. URSU-ANTOCI și L. VIZIRU). 

2. Doamna Ala URSU-ANTOCI va exercita funcția de Președinte al Consiliului 

Audiovizualului al Republicii Moldova începând cu data publicării prezentei decizii în 

Monitorul Oficial al Republicii Moldova. 

3. Prezenta decizie intră în vigoare la data publicării în Monitorul Oficial al Republicii 

Moldova și va fi publicată și pe pagina web a Consiliului Audiovizualului. 

ANEXĂ: DECIZIA nr. 37/235 din 04 decembrie 2020 

 
Președintele ședinței a constatat că Ordinea de zi  

a fost epuizată şi a declarat şedinţa închisă. 

 

 

PREŞEDINTE      Dragoș VICOL 
 

 

Ex: Tatiana EFTODI 


